



WELCOME WORDS ПРИВЕТСТВЕННОЕ СЛОВО

كلمة ترحيبية



It is our pleasure to witness the fruitful collaboration and creative partnership that has emerged between Taiz University in Yemen and Sukhoi State Technical University of Gomel in the Republic of Belarus, represented by its distinguished leader, the university's president Professor Arthur V. Putsiata. The "First International Scientific and Cultural Forum for Youth" is a tangible result of those effective efforts and it is a distinctive addition within the framework of mutual activities. The partnership between our universities has become a genuine and robust starting point for scientific and academic collaboration.

Our belief in partnership and collaborative work in the fields of scientific research and cultural exchange among peoples forms the cornerstone of our academic philosophy with all our partners in scientific institutions. This forum, through its activities, reflects that orientation. It also reinforces and realizes the role of active young researchers and creators in the fields of science, technology, and culture. They serve as agents of development and progress, embodying their scientific and creative excellence. Their achievements constitute the axis for sustainable progress and development in their societies and countries.

Today's world places its bets on advancing tools of knowledge, science, and cultural communication. The rapid growth in scientific and knowledge tools, along with opportunities for convergence and fruitful cultural exchange, underscores the importance of scientific research, collaboration, and bridging between research institutions across different countries. These endeavors deepen cultural and intellectual engagement. Moreover, any bet on progress and civilization building should rely on knowledge and science as the most potent tools for change, development, and the advancement of nations.

At Taiz University, we recognize the pivotal role of the university as a leading research institution in society—a creator of developmental cultural action. We emphasize the significant role played by scientific and academic collaboration with active partners in universities worldwide. Among these, the partnership with Sukhoi State Technical University stands out as a genuine addition to Taiz University's journey of academic presence regionally and internationally since its inception.

The collaboration with friends at Sukhoi State Technical University has achieved significant scientific and cultural convergence, as well as academic collaboration. It has created scientific opportunities for researchers from both universities to exchange experiences and knowledge.

At Taiz University, we are keen on developing the areas of this effective partnership and taking it to greater horizons and levels that will have a positive impact on both universities and their members. We, along with our friends in the leadership of Sukhoi State Technical University, are confident that the fruits of this collaboration will be remarkable and will constitute an important step in the path of cultural communication and knowledge integration between Yemeni and Belarusian university communities, fostering scientific enrichment.

We highly appreciate the role played by friends at Sukhoi State Technical University, including leaders, academics, and technicians. Their ongoing efforts have contributed to the success of all inter-university activities since the signing of the collaboration agreement in July 2022. This journey of collaboration and fruitful partnership continues to thrive across research, academic, and cultural dimensions.

We extend our warmest greetings and best wishes for constant progress and excellence

Rector of Taiz University

رئيس جامعة تعز

Prof. Mohammed M. M. S. Al-Shuaibi

البرفسور محمد محمد سعيد الشعيبي

إنه لمن دواعي سرورنا ان نلمس ثمار التعاون والشراكة الخلاقة التي نشأت بين جامعة تعز (الجمهورية اليمنية) وجامعة سخوي الحكومية التقنية في ولاية غوميل (جمهورية بيلاروسيا) ممثلة بقيادتها المميزة البرفسور آرثر فلاديميروفيتش بوتسياتا - رئيس الجامعة، وجاء هذا (المنتدى العلمي والثقافي الدولي الأول للشباب) ثمرة لتلك الجهود الفاعلة وإضافة نوعية مميزة في إطار الأنشطة الثنائية، التي شكلت لها هذه الشراكة بين الجامعتين نقطة انطلاق حقيقية ومنتينة في مسيرة التعاون العلمي والأكاديمي بين جامعتينا.

إن إيماننا بالشراكة والعمل المشترك في مجالات البحث العلمي والتواصل الثقافي بين الشعوب، يعد حجر الأساس في فلسفة عملنا الأكاديمي مع جميع الشركاء في المؤسسات العلمية، وقد ترجم هذا المنتدى من خلال أنشطته ذلك التوجه، كما يأتي تعريزاً وتحقيقاً لدور الباحثين والمبدعين الشباب الفاعلين في حقول العلوم والتكنولوجيا والثقافة باعتبارهم رافعة التنمية والنهضة وتمكينهم وتبني تميزهم العلمي والإبداعي بشكل محور التقدم والتنمية المستدامة لمجتمعاتهم وبلدانهم.

إن العالم اليوم يراهن على تطوير أدوات العلم والمعرفة والتواصل الثقافي في تحول متسارع النمو في الأدوات والأساليب العلمية والمعرفية وفرص التقارب والتواصل الثقافي المثمر وعلى رأس تلك الأدوات البحث العلمي والتعاون والتجسير للمؤسسات البحثية في مختلف بلدان العالم التي تعزز وتعمق الفعل الثقافي والمعرفي، وأن أي رهان لا يكون مضمارة العلم والمعرفة لا يعول عليه في بناء الحضارات والنهوض بالشعوب؛ فهو الأداة الأقدر على صناعة التغيير والتنمية والنهوض الحضاري للأمم.

إننا في جامعة تعز وانطلاقاً من إيماننا بالدور المحوري للجامعة كمؤسسة بحثية أولى في المجتمع وصناعة للفعل الثقافي التنموي تؤكد الدور الكبير الذي يشكله التعاون العلمي والأكاديمي مع الشركاء الفاعلين في الجامعات المعنية في دول العالم ومنها جامعة سخوي الحكومية التقنية التي شكلت الشراكة معها إضافة حقيقية في مسيرة التعاون الذي انتهجته جامعة تعز واختارته لتحقيق الحضور الأكاديمي والإقليمي والدولي منذ انطلاقتها.

إن التعاون مع الأصدقاء في جامعة سخوي الحكومية التقنية قد حقق الكثير من التقارب العلمي والثقافي والتعاون الأكاديمي كما خلقت فرصاً علمية للباحثين من كلا الجامعتين لتبادل الخبرات والمعارف.

وإننا في جامعة تعز حريصون على تطوير مجالات هذه الشراكة الفاعلة والوصول بها إلى آفاق ومستويات أكبر تنعكس بالأثر المرجو على الجامعتين ومنتسبيهما، وإننا والأصدقاء في قيادة جامعة سخوي الحكومية التقنية واثقون من أن ثمار هذا التعاون ستكون مميزة وستشكله خطوة مهمة في طريق التواصل الثقافي والتكامل المعرفي بين أبناء المجتمعين الجامعيين اليمني والبيلاروسي ومساحة من الإثراء العلمي بينهما.

إننا إذ نتمن الدور الذي يقوم به الأصدقاء في جامعة سخوي الحكومية التقنية من قيادة وأكاديميين وفنيين ونقدر تقديراً عالياً الجهود التي بذلت وما زالت تبذل لإنجاح كافة الأنشطة البينية التي أقيمت بين الجامعتين منذ توقيع اتفاقية التعاون في يوليو 2022م والتي تسير من نجاح إلى نجاح في مسيرة تعاون وشراكة نوعية وثمررة، على كافة الأصعدة البحثية والأكاديمية والثقافية.

أجدر التحية لكم والتمنيات بدوام الرضاء والتقدم